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Interpellation till KSO Johan Skog om återställandet av våtmarker 
I en motion inlämnad till kommunfullmäktige 2022-12-12 yrkade Vänsterpartiet att 
fullmäktige skulle besluta:  

att ge Bygg- och miljötillsynsnämnden i uppdrag att utreda vilka markområden kommunen  
har rådighet över och i samarbete med Skogsstyrelsen utreda vilka områden som skulle 
vara möjliga och önskvärda att återväta. 

Motivet för motionen var att återvätning är en oerhört effektiv klimatåtgärd för att minska 
utsläppen av koldioxid och lustgas, samtidigt som det ger förutsättningar för att öka, eller 
åtminstone inte minska, den biologiska mångfalden.  

Vi fick svar på vår motion vid Kommunfullmäktige 2023-04-24, vilket var en föredömligt 
kort beredningstid. I svaret ansågs motionen vara besvarad med skrivningen ” Skogsstyrelsen 
har identifierat ett potentiellt lämpligt torvmarksobjekt – Grötsjön nära Lövsättra, se karta i 
bilaga. Grötsjön kan från kommunens perspektiv vara lämplig att restaurera genom 
återvätningsavtal.”  

Gott så, men vecka 44 (2-8 november 2024) kunde vi läsa artikeln ”Kristinebergsbygget ska 
gjuta liv i Gävsjöskogen” i lokaltidningen Mitt i Vallentuna att Donatas Kabalinas 
tillsammans med en kollega utför anläggningsarbeten under oktober och november 2024 för 
att skapa en våtmark vid Gävsjön. Enligt artikeln utförs arbetet på uppdrag av byggföretaget 
Trinter fastigheter och den nya våtmarken är en kompensation för ett bygge på 
Zetterlundsslingan i Kragstalund, där företaget fick tillstånd att exploatera den våtmark som 
fanns på platsen, förutsatt att de återställde en annan. Det innebär att de får ”ge tillbaka” 
våtmark de gjort åverkan på. 

Nu var motionens syfte, även om det inte utrycktes explicit, inte att föreslå ett nollsummespel 
med avseende på våtmark i kommunen utan syftet var att återskapa våtmark, dvs att öka 
våtmarksarealen. 

Med anledning av ovanstående ställer vi följande frågor till Kommunstyrelsens 
ordförande Johan Skog: 

1 - Är den planerade våtmarken vid Gävsjön en kompensation för den tidigare 
exploaterade våtmarksarealen i Kragstalund? 

2 – Vill KSO medverka till att öka våtmarksarealen i kommunen? 
3 – Om svaret på fråga 2 är ja, hur ser denna plan ut? 
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